
RADA MIEJSKA
w sBpótm KRAJEŃSKIM

ul. Tadeusza Kokiuszki 11

89-400 S?lno Krajeńskie

OR.0002.6.7.2024

Protokół Nr II/2024
z II sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyla się w dniu 29 maja 2024 r.
w godzinach od 10:00 do 12:50.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nag,ywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia II sesji Rady Miej skiej IX Kadencji w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Artur
Juhnke Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji. Poprosił o przestrzeganie przepisów związanych z ochroną danych
osobowych RODO.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :

- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagmarę Fabiszak Radcę Prawnego UM,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- zaproszonych gości,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a takze oglądających w
mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący ,RM stwierdził, źe na 15 radnych obecnych jest,RM
IŁtórquorum, przy IŁtóryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim

i podejmować prawomocne uchwały.

14 co stanowi

może obradować

Strona 1 z 21



Poinformował, że nieobecny jest radny RM Tobiasz Świniarski, który telefonicznie
usprawiedliwił swoje spóźnienie. Radny Tobiasz Świniarski przybył na sesję RM o
godz. 10,30.

Lista radnych RM biorących udzia?ł w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapyta?ł, czy ktoś z radnych chciałaby zło$ć wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło0ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczyta?ł porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzia?łalności w okresie między
sesj ami, w tyrn z wykonania uchwał Rady Miej skiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok:

a) przedstawienie raportu,

b) debata nad raportem,

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
wotum zaufania.

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok wraz
z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania finansowe.

8.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego:

a) przedstawienie sprawozdania,

b) uchwała Nr 2/S/2024 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 marca 2024 r. w sprawie
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2023 r. wraz z informacją
o stanie mienia Gminy,
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c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania budżetu
za rok 2023,

d) uchwa?ła Nr 4/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w
sprawie absolutorium dla Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z wykonania
budżetu za 2023 r.

8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie:
a) bilans z wykonania budźetu j.s.t.,

b) Łączne sprawozdanie jednostki:
- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,
- zastawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa.

8.3. Dyskusja nad sprawozdaniarni.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023
rok.

lO.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi S(:pólna Krajeńskiego
absolutorium z tytułu wykonania budźetu za 2023 rok.

ll.Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjarni pozarządowyrni i innymi podmiotarni prowadząc3mni działalność
po$tku publicznego w roku 2023.

12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych
warunków częściowego lub calkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich
pobierania,

c) nadania imienia Gminnemu Przedszkolu nr 1 w Sępólnie Krajeńskim,

d) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim do
dokonywania czynności w zakresie podróży służbowych Przewodniczącego Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady o
udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.
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14. Odpowiedzi na wolne wnioski.
15. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM po odczytaniu porządku obrad stwierdził, ze Rada Miejska będzie
obradowała według przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół wyłożony był do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz zosta?ł przesłany radnyrn za pomocą poczty elektronicznej. Następnie
zapytał radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.
ProtokrA z I sesji Rady Miejskiej zostal przy3ęty następującyrni głosarni:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamkna3 ten punkt i przeszedł do kolejnego.
Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie

między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjarni RM tj. od dnia 24 kwietnia 2024 roku do dnia 29 maja 2024 roku.
Sprawozdanie sta?nowi załącznik nr 5 do protokołu.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękowal wszystkim, którzy zło$li
,?czenia z okazji Dnia Sarnorządu Terytorialnego, który obchodzony jest w dniu 27
maja. Dodał, że z tej okazji Pan Prezydent zaprosił najmłodszych sarnorządowców z
ca?łej Polski na spotkanie, naszą Gminę reprezentowal radny Kajetan Wiese, jako
najmłodszy radny z Gminy Sępólno Krajeńskie.
Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.
Pytań nie by4o, dlatego Przewodniczący RM zamkna:ł ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pa?n Artur Juhnke Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim przedstawił
informację z działalności w okresie między sesjarni.
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapyta?ł, czy są pytania do informacji.
Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknJ ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu.
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Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformowal, źe między sesjami nie została złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcia?łby zlo0«r.
interpelację lub zapytanie to prosi o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który zło,?ł interpelację dotyczącą stanu i
drożności kratek odpływowych (wpustów i studzienek chłonnych kanalizacji
deszczowej) w naszym mieście oraz gminie.

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Następnie głos zabral radny RM Kajetan Wiese, który w imieniu radnych RM Pani
Karoliny Kubijk i Anny Komza i swoim zło$ł interpelację w sprawie wyjaśnienia
nieścisłości związanych z ewidencją pomników przyrody poprzez wskazanie obiektów
będących pomnikami przyrody, podstawy prawnej ich ustanowienia, roku
ustanowienia oraz lokalizacji. Ponadto o wskazanie kwoty, jaką gmina wydatkowala
na utrzyrnanie pomników przyrody w roku poprzednim.

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który zło,$ł wniosek w sprawie zadbania o zieleń
miejską, ze szczególnyrn uwzględnieniem przycięcia ?opłotów przy ulicy
Odrodzenia tj . między ulicą T. Kościuszki a ulicą Szkolną oraz wzdłuż ulicy Szkolnej.
Dodał, źe obecny stan zieleni miejskiej nie tylko wpływa negatywnie na estetykę
miasta, ale równieź zagraźa bezpieczeństwu pieszych i pojazdów z powodu
ograniczonej widoczności.

Treść wniosku stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM Pan Artur Juhnke zło$ł wniosek w sprawie
zwrócenia się do zarządcy drogi nr 25 - ulica Hallera, ponieważ na wysokości zjazdu
do kościoła parafialnego jest zapadnięta studzienka oraz węzły z innyrni mediarni.
Dziura w jezdni robi się coraz większa i nie sposób jej ominąć, a mieszkańcy uskarżają
się na problemy z poruszaniem się w tyrn miejscu.

Ponadto Przewodniczący RM zło$ł wniosek w sprawie koszenia trawy wzdluź calej
ulicy Popiełuszki w Sępólnie Krajeńskim.

W dalszej kolejności Przewodniczący RM przypomniał o obowipku złoźenia
oświadczenia majątkowego przez radnych w terminie 30 dni, od dnia złoźenia
ślubowania. Oświadczenia sldada się według stanu na dzień 7 maja 2024 roku.
Dodał, źe do pierwszego oświadczenia majątkowego radny jest zobowiązany złoźyć
informacje o sposobie i terminie zaprzestania prowadzenia działalności gospodarczej
z wykorzystaniem mienia grniny, w której uzyska?ł mandat.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamla?iaJ ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.
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Ad. 7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok:

a) przedstawienie raportu

Przewodniczący RM poinformowal, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym co
rolm do dnia 31 maja Burmistrz przedstawia Radzie Miejskiej raport o stanie gminy.
Raport ten obejmuje podsumowanie dzia?łalności Burmistrza w roku poprzednim, w
szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwa?ł rady miejskiej i
budżetu obywatelskiego. Rada Miejska rozpatruje raport podczas sesji, na której
podejmowana jest uchwała rady miejskiej w sprawie udzielenia lub nieudzielenia
absolutorium Burmistrzowi.

Przewodniczący RM poprosił Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego o przedstawienie raportu.

Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok stanowi załącznik nr 10 do
protokołu.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że raport o
stanie gminy za rok 2023 radni otrzymali wraz z materia?łami na sesję, dlatego omówi
go pokrótce. Dodał, że będzie wyświetlana takze prezentacja medialna z najbardziej
cha?rakterystycznyrni informacjarni dotyczącyrni raportu. Wskazał, ze raport powinien
być do 31 maja przestawiony radzie i obowiązuje to w każdym sarnorządzie. Zapisane
jest też w ustawie co on powinien zawierać. Oprócz informacji ogólnych i finansowych,
informacji o stanie mienia komunalnego zawiera też informacje o realizacji polityk,
prograrnów i strategii jakie grnina w minionym roku realizowała. Dodał, że przede
wszystkim była realizowana strategia rozwo3u naszej gminy, która jest przyjęta przez
Radę Miejską do 2030 roku, realizowana była polityka dotycząca ładu
przestrzennego, lokalnego prograrnu rewitalizacji, planu gospodarki niskoemisyjnej,
lokalnego prograrnu rozwo5u regionalnego, prograrnu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem oraz programu ochrony środowiska. Raport zawiera także
informacje dotyczącą realizacji uchwa?ł Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz
zawiera informacje dotyczące działalności naszych jednostek, takich 5ak oświata i
edukacja w zakresie polityki społecznej - obecnie Centrum Usług Społecznych
wcześnłej OPS, dzia?łalności Żłobka i Klubu Dziecięcego w Centrum Małego Dziecka i
Rodziny-w naszym mieście oraz w Świetlicy Terapeutycznej, a takze obszarów
związanych z kulturą, gdzie nasze jednostki jak Biblioteka Publiczna i Centrum
Kultury i Sztuki wypełniają tą dziedzinę oraz sportu i rekreacji, głównie oparte na
Centrum Sportu i Rekreacji. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, ze to
wszystko jest dla naszych mieszkańców, bo z tego korzystają nasi mieszkańcy.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nadmienił, że jest też opis aktywności
obywatelskiej, w której wskazano w jakich obszarach gmina wspierała w ubiegłym
roku aktywność obywatelską. Przypomniał, że nasza gmina jest grniną miejsko-
wiejską, zlokalizowaną w Powiecie Sępoleńskim. W Sępólnie Krajeńskim oprócz
siedziby władz gminnych, swoją siedzibę mają także władze powiatowe. Sępólno
Krajeńskie le$ w północno-zachodniej części naszego województwa. Od zachodu
gmina sąsiaduje z Gminą Lipka, od północnego zachodu z Gminą Debrzno, od
północy z Gminą Kamień Krajeński oraz Gminą Kęsowo, od wschodu z Gminą
Gostycyn i od południa z Gminą Sośno oraz Gminą Więcbork. Przez naszą gminę
przebiegają drogi róznej kategorii m.in. droga krajowa nr 25 należąca do zasobów
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, droga wojewódzka nr 241 relacji
Tuchola-Wągrowiec-Rogoźno, drogi powiatowe położone na terenie naszego miasta i
gminy oraz drogi grninne. Gmina posiada ponad 177 km dróg i SEI one położone
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zarówno na terenie miasta jak i na terenach wiejskich. Dodał, że 53,5 km dróg jest
już utwardzonych asfaltem, polbrukiem, płytarni drogowymi, bądź trylinką,
-natomiast 124 km dróg jest utwardzone kruszywem drogowyrn, bądź są to drogi
gruntowe. Według struktury dróg to w mieście 28% to drogi asfaltowe, 51% to drogi
w postaci polbruku bądź trylinki oraz 20o/o to drogi gruntowe utwardzone czściowo
karnieniem wapiennym. Natomiast jeżeli chodzi o obszary wiejskie, to sytuacja jest
taka, źe 18% tych dróg jest utwardzonych asfaltem, płytami, bądż polbrukiem,
natomiast 82% są to drogi gruntowe, bądź gruntowe utwardzone karnieniem
wapiennyrn. Nasza grnina obejmuje obszar 229 km2, co plasuje ją na 10 miejscu
spośród -144 gmin naszego województwa. Przeważającą czść stanowią uĄki rolne,
p-ozostały obszar zajmują lasy i tereny zurbanizowane. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego wskazał, że gmina posiada 26 jednostek pomocniczych tj. 24 sołectwa i
2 zarządy osiedlowe. Demograficznie grninę na dzień 31 grudnia 2023 roku
zarnieszkuje 14 958 osób.
Pan Waldemar Stupałkowski nadmienił, że w raporcie pokazane jest jak zostaly
wykonane dochody w Gminie Sępólno Krajeńskie za rok miniony. Wykonanie jest na
poziomie prawie 105 milionów 622 tysięcy złotych. Dodał, że gmina ma róie źródła
aochodów, natomiast dochody własne stanowią łącznie 37% wszystkich dochodów
naszej grniny. Natomiast pozostałe dochody to są subwencje, dotacje i
dofinansowania z Unii Europejskiej. Wyjaśnil że wskaźnik mówiący o dochodach
własnych, ten 37% dochodów, jest waźny, ponieważ, im vryzszy wskaźnik, tyrn
mocniejsza finansowo jest grnina. Jeźeli dany sarnorząd ma ponad 50% dochodów
własnych, to znaczy, że jest bardzo stabilny i mocny finansowo, gdyź wszystkie
pozostałe dochody są to dotacje, środki dofinansowania i subwencje. Większość tych
dochodów są to oczywiście dochody bieżące. Natomiast prawie 20% dochodów gmina
pozyskuje ze swojego majątku.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego pokreślił, że drugą stroną działalności finansowej
gminy są wydatki. W roku minionyrn wydatki zarnknęły się na poziomie 103 411000
zł. Włększość tych 79% wydatków to aą wydatki bieżące, czyli zadania, które kaźdy
sarnorząd musi realizować, czyli związane z oświatą, pomocą społeczną, czy
gospodarką komunalną. Natomiast wskażnik 21o/o mówiący o wydatkach
majątkowych jest też bardzo waźnym wskaźnikiem, który pokazuje w jaki sposób i
jak szybko dany sarnorząd się rozsw'i'3a.
Wydatki majątkowe pokazują, źe w danej gminie się inwestuje, nie tylko wydaje się
środki budżetowe na bieżące funkcjonowanie, ale teź realizuje oczekiwania i potrzeby
mieszkańców. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomnial, że jakiś czas temu w
naszej grninie zaloźono, że przynajmniej 10% budżetu powinno być przeznaczane na
wydatki majątkowe. W zeszłym roku udalo się to wykonać na poziomie 21%. Główne
wydatki bieżące przeznaczane są na pomoc społeczną, oświatę i wychowanie.
Kolejnyrn, trzecim takim większyrn udziałem w wydatkach bieżących jest gospodarka
komunalna i rolnictwo. Jest teź kultura, ochrona dziedzictwa, kultura fizyczna i
sport. Natomiast główne wydatki majątkowe w zeszłym roku były skierowane na
budowę dróg i na inwestycje w oświacie, ale głównie chodziło o realizację trzeciego
przedszkola sarnorządowego. Pozostałe wydatki majątkowe wykorzystane zostały na
gospodarkę mieszkaniową, wodociągi, kanalizację, place zabaw, oświetlenia, sprawy
sportowe itd.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnil że zadłuż,enie też jest ważną dziedziną
dzialalności finansowej w każdym sa?rnorządzie. Zadłuźenie w Gminie Sępólno
Krajeńskie zarnknęło się kwotą 9 627 709,79 zł na dzień 31 grudnia 2023 roku.
Natomiast na początku roku, zadłużenie było na poziomie ponad 11 milionów złotych,
a w trakcie roku spłacone zostały po$czki i kredyty, które grnina posiada, czyli 2
kredyty w bankach i po$czki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska.
Łącznie gmina spłaciła zobowiązań na kwotę 1400 000 ZI CO oznacza, ze zadłużenie
Gminy Sępólno Krajeńskie w roku minionyrn spadło o 1400 000 zł.
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Pan Waldemar Stupałkowski wskaza?ł, ze kolejne informacje, jakie powinien zawierać
raport to informacje związane z realizacją budżetu obywatelskiego. W związku z tym,
że budżet obywatelski nie był uchwalony na rok 2023, to takie informacje w raporcie
nie zostaly zawarte. Nadmienił, że jest informacja dotycząca mienia komunalnego.
Gmina Sępólno Krajeńskie jest stuprocentowyrn udziałowcem dwóch spółek
komunalnych: Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., których udziały są
warte 14 318 500 zł, Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o., gdzie gmina posiada
udziały o wartości 1 290 000 zł. Gmina Sępólno Krajeńskie jako jeden z 17
sarnorządów naszego województwa nale$ do spółki pod nazwą ?Społeczna Inicj atywa
Mieszkaniowa KZN Bydgoski?, gdzie ma udziały na wartość 3 903 950 zk. Gmina jest
tam w znacznej mniejszości, jeżeli chodzi o sprawy właścicielskie, ponieważ główne
udzia?ły ma ,,KZN" Krajowy Zasób Nieruchomości.
Burmistrz podkreślił, że gmina z tytułu przeksztalcenia prawa u$tkowania
wieczystego miała 71000 zł dochodów, ze sprzeda$ nieruchomości gminnych ponad
740 000, a 2 298 000 zł wpływu z najmu, dzierżawy, u$kowania wieczystego.
Główne mienie Gminy Sępólno Krajeńskie to infrastruktura drogowa i wodno-
kanalizacyjna, a pozostałe to są budynki, budowle, które stanowią 25% całości tego
naszego mienia. Gmina posiada także grunty, maszyny, urządzenia, środki
transportu ora?z wyposa;żenie. Pan Stupa?łkowski nadmienił, że raport zawiera
realizację polityk i programów, głównie były to zadania drogowe oraz budowa trzeciego
przedszkola w naszyrn mieście. Ujęta jest również informacja dotycząca realizacji
innych polityk, między innyrni tych związanych z obszarem polityki społecznej, ładu
przestrzennego, rewitalizacji gospodarki niskoemisyjnej, rozwoju regionalnego i
gospodarowania mieszkaniowym zasobem. W roku 2023 zostały zrealizowane
remonty w mieszkaniowyrn zasobie gminy na kwotę 196 739 zł. Zasób komunalny
mieszkaniowy jest wieloletni i wymaga bardzo du$ch naldadów, jeżeli chodzi o
remonty i odnowienie tego zasobu. W ramach prograrnu ochrony środowiska
realizowane są głównie sprawy związane z pozbyciem się azbestu na terenie naszej
gminy, folii rolniczych, odpadów komunalnych. W 2023 roku odebrano 4747 Mg w
naszej grninie i jest to coroczny wzrost ilości odbieranych odpadów. Z jednej strony
jest to pozytywne, ponieważ wszystkie odpady powinny być odebrane i sldadowane w
odpowiednich miejscach i przeznaczone do powtórnego wykorzystania. Natomiast z
drugiej strony jest to koszt, który powoduje, że co roku jest większy koszt związany z
odbiorem i utylizacją tych odpadów. Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
odniósł się tematu związanego z realizacją uchwal Rady Miejskiej. W 2023 roku Rada
Miejska obradowała na 11 sesjach, na których podjęto łącznie 94 uchwały. Z
wyrnienionej liczby podjętych uchwa?ł 64 uchwały zostały całkowicie zrealizowane,
natomiast w trakcie realizacji jest 25 uchwal, z różnego rodzaju powodów. Jest też 5
uchwał, które zostały podjęte, a póżniej przez Radę Miejską w trakcie minionego rolm
uchylonych. Dodał, że raport naszej grniny musi t?e zawierać informacje o naszych
jednostkach, które stanowią integralną część naszej grniny. Wyjaśnił, że w raporcie
zosta?ła opisana oświata i edukacja. Stwierdził, że Gmina Sępólno Krajeńskie od
zeszłego roku prowadzi dodatkowo trzecie przedszkole samorządowe, łącznie gmina
ma 3 przedszkola: nr 1, nr 2 i nr 3. Gmina Sępólno Krajeńskie posiada takze dwie
szkoły podstawowe w mieście: nr 1 i nr 3 oraz szkoły podstawowe w Lutowie,
Wałdowie, Wiśniewie, Zalesiu i Zbożu. Przypomniał, że Gmina Sępólno Krajeńskie
miała wcześniej problemy, żeby zapewnić wszystkim chętnyrn miejsca edukacyjne i
wychowawcze w przedszkolach, lecz od zeszłego roku takiego problemu nie ma,
ponieważ trzecie przedszkole rozwia7,alo ten problem. Łącznie w Gminie Sępólno
Krajeńskie 581 dzieci korzysta z usług przedszkolnych. Natomiast, jeż,eli chodzi o
szkoły to marny 7 placówek, do których łącznie uczęszcza 1125 uczniów. Razem dzieci
podlegających edukacji oświatowej jest 1700. Co roku grninne szkoły, przedszkola
dokonują remontów, modernizacji, inwestycji, które pozwalają, że można w dobrych
warunkach świadczyć tego typu usługi. Burmistrz wskazal, że jeżeli chodzi o
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realizację polityk, projektów i prograrnów w obszarze oświatowym, to gmina realizuje
progamy rządowe, np. ,,Aktywna Tablica", ,,Narodowy Program Rozwoju
Czytelnictwa", ,,Asystent Ucznia o Specjalnych Potrzebach Edukacyjnych". We
ws-zystkich szkołach odbywają się zajęcia SKS, nauka pływania dla dzieci od klasy
pierwszej do trzeciej w rarnach prograrnu ,,Umiem Pływać" oraz zajęcia sportowe dla
mieszkańców na 4 przyszkolnych orlikach. Realizowany jest też program ,,Poznaj
Polskę". W rarnach tego programu dzieci miały możliwość poznania ciekawych miejsc
na terenie naszego kraju. Prowadzone są równieź zajęcia sportowe dla uczniów na
hali Krajna Arena. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że są także prowadzone
zajęcia statutowe w szkołach i jest to obowiązkowa godzina tygodniowo na
konsultacje z uczniarni i rodzicarni. Na bezpłatne podręczniki i ćwiczenia dla
wszystkich uczniów grnina wydatkowała kwotę 146 000 ZŁ Do?aniem w szkołach
objętych jest 270 uczniów dziennie. Realizuje się również dodatkowe programy takie
jak komponenty owocowo-warzywne, z którego korzysta 762 uczniów, a 753 uczniów
korzysta z komponentów mlecznych. Wypłacane są równieź stypendia socjalne,
stypendia edukacyjne, dofinansowania dla pracodawców, którzy ksztalcą
młodocianych.
W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do tematu
związanego z polityką społeczną, prowadzoną obecnie przez Centrum Usług
Społecznych, a wcześniej przez (środek Pomocy Społecznej, który prowadzi szereg
dzialaji związanych z usługami społecznymi dla naszych mieszkańców. Podkreślił, że
to ju?ż nie jest instytucja, która wypłaca zasiłki, tylko to jest instytucja, która prowadzi
szereg dzialań w polityce społecznej, świadczy usługi dla naszych mieszkańców w
bardzo szerokim zakresie, czego efektem jest to, źe grnina otrzymała dotację na
przekształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Centrum Usług Społecznych.
Mieszka?ńcy będą mogli korzystać z dodatkowych usług wprowadzonych właśnie przez
nasz ośrodek. Największym problemem wśród naszych mieszkańców, beneficjentów
pomocy społecznej jest niepełnosprawność i długotrwała choroba. Są to rzeczy, w
które Ośrodek Pomocy Społecznej bardzo się anga?źuje i pomaga. Inne przyczyny
korzystania z pomocy społecznej to bezrobocie, ubóstwo i wielodzietność oraz
przemoc w rodzinie i uzależnienia. Na kaźde z tych problemów jest przygotowane
odpowiednie dzia?łanie i tyrn zajmuje się Centrum Usług Społecznych.
Burmistrz podkreślił, że kolejną instytucją, która dziala w sferze oświatowej to
Centrum Małego Dziecka i Rodziny. Obiekt ten znajduje się przy ulicy Młyńskiej i był
już rozbudowywany i będzie znowu rozbudowywany, ponieważ okazuje się, że
zapotrzebowanie na tego typu usługi jest bardzo duże w naszej gminie. Zapadła
kolejna decyzja o rozbudowie, która prawdopodobnie rozpocznie się w tyrn roku, a
zostanie zakończona w przyszłym. Oprócz tej placówki, prowadzona jest w Gminie
Sępólno Świetlica Terapeutyczna, która ma dwie lokalizacje, jedną na ulicy
Baczyńskiego, drugą na ulicy Szkolnej. Dzieci mogą korzystać z różnego rodzaju
wsparcia, łącznie ze wsparciem dotyczącyrn pomocy w nauce, czy innych spraw i
problemów, które są zdiagnozowane wśród dzieci.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że w Gminie Sępólno
Krajeńskie kultura oparta jest głównie na działalności Centrum Kultury i Sztuki i
Bibliotece Publicznej, która stanowi również bibliotekę powiatową. Kaźdy powiat
powinien prowadzić bibliotekę, a w tym wypadku powiat korzysta z moźliwości naszej
biblioteki, która prowadzi zadania związane z wypełnieniem tego obowiązku
powiatowego. Niemniej, jest to biblioteka grninna, bardzo profesjonalnie prowadzona,
która nie moźe się nikomu kojarzyć ze zwykłym wypo$czaniem książek, ponieważ
prowadzi bardzo wiele różnego rodzaju innych zadań, które nie są wprost
wypo$czaniem książek. Biblioteka jest bardzo mocno scyfryzowana. Zasoby
biblioteczne opracowane komputerowo stanowią lOOo/o tych zasobów. W Gminie
Sępólno Krajeńskie jest zauważalny wzrost korzystania z tego typu usług, ponieważ
że jest to atrakcyjnie i w innej formule podane i przedstawione naszym mieszkańcom.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nadmienił, ze Centrum Kultury i Sztuki wypełniało
sferę działalności kulturalnej i artystycznej. Doda?ł, że oferta kulturalna w zeszłym
roku była bardzo szeroka, a warto zwrócić uwagę na miesiąc sierpień, który jest
miesiącem szczególnym naszej gminy, ponieważ 10 sierpnia jest święto gminne i w
okolicy tego dnia zawsze jest prowadzonych wiele ważnych wydarzeń kulturalnych.
W zeszłym roku odbył się koncert zespołu Kombi na stadionie miejskim, który był
poprzedzony różnego rodzaju imprezami.
W dalszej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego szeroko omówił działalność
sportowo-rekreacyjno-turystyczną prowadzoną przez Centrum Sportu i Rekreacji.
Centrum Sportu i Rekreacji dysponuje kompleksem sportowo-rekreacyjnyrn przy
ulicy Chojnickiej. Znajduje się tam hala widowiskowo-sportowa Krajna Arena,
stadion lekkoatletyczny wraz z boiskiem trawiastyrn. Jest też boisko trawiaste z
oświetleniem, korty tenisowe, 4 boiska do plażowej piłki siatkowej, bulodrom,
siłownia, sala gimnastyczna Pilawa, które te.raz jest właśnie remontowana, sala do
ćwiczeń fitness, wielofunkcyjna świetlica, kawiarnia, punkt gastronomiczny z salą
bankietową i altaną wypoczynkową oraz baza noclegowa. CSiR posiada kilka domów
sportowca z różnego rodzaju miejscarni nodegowyrni, takimi o podwyższonyrn, jak i
średnim standardzie. Łącznie na obiektach Centrum Sportu i Rekreacji jest 147
miejsc noclegowych, które są do dyspozycji zarówno sportowców, jak i turystów oraz
mieszkańców. Centrum Sportu i Rekreacji prowadzi też na Bookingu możliwość
rezerwowania i wypo$czania tych miejsc noclegowych, spędzenia czasu właśnie w
Sępólnie Krajeńskim. Pod dzialalno@;cią Centrum Sportu i Rekreacji jest tez Centrum
Aktywności Społecznej na ulicy Jeziornej, gdzie jest to bardzo fajne miejsce dla
naszych organizacji i stowarzyszeń. Centrum Sportu i Rekreacji odpowiada takze za
molo spacerowe z kawiarnią i arnfiteatrem, plażę miejską, plażę nad Jeziorem
Juchacz, plażę nad Jeziorem Sępoleńskim, plaźę tzw. Mara, pole narniotowe nad
Jeziorem Sępoleńskim. Dodał, że do dyspozycji jest takze trasa zdrowia, która została
pozyskana przez Centrum Sportu i Rekreacji od PZU oraz pozostala infrastruktura
turystyczna, która jest do dyspozycji dla wszystkich, ja?ko baza, przystanki, parkingi
w Lutówku, Niechorzu, Juchaczu, tęznie solankowe, które ciesz;ą się du$m
zainteresowaniem. Ponadto w raporcie została opisana dzia?łalność sportowo-
rekreacyjna m.in. bardzo dużo różnego rodzaju zajęć sportowych łącznie z czwartkarni
lekkoatletycznymi dla dzieci i młodzie$. Prowadzona jest od wielu lat cenna
inicjatywa tj. ,,2 godziny dla rodziny", gdzie jest to czas dla rodzin, które mogą
bezpłatnie prz5r5sc na halę Krajna Arena i spędzić czas w takie dni jak sobota i
niedziela. Kalendarz tych wydarzeń jest prowadzony przez Centrum Sportu i
Rekreacji.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego omówił także aktywność obywatelską, która zawarta
jest w raporcie. Gmina Sępólno Krajeńskie prowadzi też polityk«; wspierającą
organizacje pozarządowe, czy inicjatywy obywatelskie. W ubiegłym roku prowadzono
ją w 5 obszarach:
- rozmój sportu,
- przeciwdzialanie uzależnieniom,
- nauka, edukacja, oświata, wychowanie,
- kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury dziedzictwa narodowego,
- pomoc społeczna, szczególnie rodzinom, osobom w trudnej sytuacji życiowej.

Na zakończenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazal, że raport pokazuje kolejny
etap rozwoju naszej grniny i nie udaloby się wielu rzeczy z tego raportu zrealizować,
gdyby nie wsparcie radnych, mieszkańców i dobre, profesjonalne działa?nie naszych
organizacji, instytucji, które to przygotowaly. Następnie podziękował wszystkim,
którzy angażowali się w $cie naszej grniny, bo to powoduje, że Gmina Sępólno
Krajeńskie właściwie odczytuje potrzeby naszych mieszkańców i wypełnia ich
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oczekiwania. Bez tej współpracy, zaangażowania i poświęcenia tych wszystkich nie
byłaby możliwa właśnie realizacja tylu zadań.

Przewodniczący RM podziękował za przedstawienie raportu, następnie zamknął ten
podpunkt porządku i przeszedł do kolejnego.

Dodał, że Rada Miejska obraduje już w pełnym 15 osobowyrn składzie. Na sesję
przybył spóźniony radny RM Tobłasz Świniarski.

b) debata nad raportem

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie grninnym nad
przedstawionyrn raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. W debacie nad
raportem o stanie grniny radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie
nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. Mieszkaniec,
który chcialby zabrać głos składa do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie,
poparte podpisarni w gminie do 20 000 mieszkańców - co najmniej 20 osób.
Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającyrn dzień, na który zwołana
została sesja, podczas której ma być przedstawiony raport o stanie grniny.
Mieszkajicy są dopuszczani do głosu według kolejności otrzyrnania przez
przewodniczącego rady zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w
debacie w3mosi 15.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że w debacie nad raportem udział
wezmą tylko radni RM, poniewaź mieszkańcy nie zgłosili do Przewodniczącego RM
chęci swojego udziału w debacie. Informacja dla mieszkańców wraz z formularzem
zgłoszenia udziału w debacie i raportem zostala zarnieszczona na stronie Biuletynu
Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz informację o moźliwości wzięcia
udziału w debacie zarnieszczono na tablicy ogłoszeń UM.

W zwia7rku z powyższyrn Przewodniczący RM zaprosił radnych RM do udziału
w debacie nad raportem. Nadmienił, że raport radni otrzyrnali oraz był on omawiany
na Komisji Budżetu RM w Sępólnie Krajeńskim z udzialem pozostałych radnych.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w
debacie nad raportem.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten podpunkt i przeszedł do
kolejnego podpunktu c.

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego wotum zaufania

Projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z zawiadomieniem o sesji.

Przewodniczący RM przypomniał, źe zgodnie z uchwałą o sarnorządzie grninnyrn Rada
Miejska podejmuje uchwałę o udzieleniu Burmistrzowi wotum zaufania bezwzględną
większością głosów ustawowego składu rady.

Następnie Przewodniczący RM przedstawił projekt uchwaly i zapytał, czy są pytania
do uchwaly?

Wobec tego, ze nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum zaufania
zostala przyjęta następującymi głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

za -

Uchwała Nr II/ 11/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29 maja
2024 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum
zaufania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zamkna3 ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za
2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz

sprawozdania finansowe:

Przewodniczący RM Pan Artur Juhnke poinformowal, że wszystkie materiały
zwią?zane z tym punktem porządku obrad radni otrzyrnali w materiałach sesjnych.

Ad. 8.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego:

a) przedstawienie sprawozdania

Przewodniczący RM poprosił Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy Sępólno
Krajeńskie o przedstawienie sprawozdania.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok wraz z
informacją o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że sprawozdanie z wykonania
budżetu radni otrzymali. Wskazała, że najistotniejsze elementy zostały przedstawione
w raporcie. Nadmieniała, że skupi się tylko na najistotniejszych elementach tego
sprawozdania, które było szczegółowo omówione na posiedzeniu wspólnyrn
wszystkich radnych.

Poinformowała, że mijający rok budżetowy zamknął się nadwyżką, która wynosi
ponad 2 000 000 zł i jest wynikiem wykonania w vvyzsze5 wysokości dochodów w
stosunku do wydatków. Nadwyżka ta zostala przeznaczona już decyzją Rady na
pokrycie deficytu rolm bieżącego. Szczegółowe informacje dotyczące wykonania
dochodów, jak również informacja dotycząca nadwyźki, jak również szczegółowa
informacja dotycząca wykonania wydatków jest zawarta w załączniku nr 1 i nr 2.
Pozostałe załączniki tego sprawozdania odnoszą się do uszczegółowienia
poszczególnych wydatków w zakresie zadań zleconych, funduszu sołeckiego,
gospodarki odpadarni, ochrony środowiska. Zwróciła również uwagę na informację
dotyczą analizy długu, która z punktu widzenia zachowania płynności finansowej jest
o tyle istotna, że dynarnika tego parametru jest dosyć stabilna i pozwala na jego
rokroczną obsługę m.in. dlatego, że dochody i wydatki sukcesywnie rosną.
Elementem istotnym tego sprawozdania jest też informacja o stanie mienia, które w
związku z realizacją inwestycji majątkowych rok do roku jest coraz wyższe, co jest
elementem bardzo pozytywnym. Do informacji sprawozdawczej został załączony
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załącznik dotyczący realizacji zadań w zakresie kultury i ochrony dziedzictwa
narodowego. Marny 2 instytucje kultury, które realizują zadania w oparciu o ustawy,
na mocy których zostały ustanowione.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wyjaśnił, że w uzupełnieniu
informacji związanych z wykonaniem budżetu za ubiegły rok, którą Pani Skarbnik
skrótowo przedstawiła, tradycyjnie do pisemnego sprawozdania, które radni
otrzymują, grnina wydaje informator przeznaczony dla radnych, ale też i dla
mieszkańców, żeby mieszkańcy zobaczyli, na co zostały przeznaczone pieniądze
Gminy Sępólno Krajeńskie, jeźeli chodzi o wydatki budżetowe. Przypomniał, że radni
otrzyrnali informator, a dla mieszkańców jest on nieodpłatnie dostępny. Ponadto
tradycyjnie na sesję absolutoryjną przygotowywany jest krótki kilkuminutowy film
związany z wydatkarni majątkowyrni, które były realizowane w minionyrn roku.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zaprosił do obejrzenia materiału filmowego.

Materiał filmowy stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął podpunkt i przeszedł do kolejnego podpunktu.

b) uchwała Nr 2/S/2024 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 marca 2024 r. w sprawie

wyrażenia opinii o przedłoźonym przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2023 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy

Przewodniczący RM poinformował, źe powyższą uchwałę radni otrzyrnali w
materia?łach sesyjnych i zapewne zapoznali się z treścią, dlatego odczyta tylko
najważniejsze elementy uchwały.

Uchwała Nr 2 / S / 2024 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy z dnia 14 marca 2024 r. w sprawie wyraźenia opinii o przedłożonyrn przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie za 2023 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy stanowi
załącznik nr 17 do protokołu.

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu.

c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania

budżetu za rok 2023

Przewodniczący RM poprosił Pana Roberta Sieg Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie opinii i wniosku o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2023 rok.

Pan Robert Sieg Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczyta?ł treść opinii z wnioskiem
o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2023 rok.

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o wykonaniu
budźetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2023 rok przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
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absolutorium

protokołu.
z wykonania budżetu za rok 2023 stanowi załącznik nr 18 do

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu.

d) uchwała Nr 4/Kr/2024 8kładu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2024 r. w sprawie

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie
-Krajeńskim w sprawie absolutorium dla Burmistrza Sępólna

Krajeńskiego z wykonania budżetu za 2023 r.

Przewodniczący RM poinformowal, że powyższą uchwałę radni otrzymali w
materiałach sesyjnych i zapewne zapoznali się z treścią, dlatego odczyta tylko
najważniejsze elementy uchwaly.

Uchwała Nr 4/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Bydgoszczy z 'dnia 22 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla
Burmłstrza Sępólna Krajeńskiego z wykonania budżetu za 2023 r. stanowi załącznik
nr 19 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie:

Przewodniczący RM poprosił
przedstawienie sprawozdania.

a) bilans z wykonania budżetn j.s.t.,
b) łączne sprawozdanie jednostki:

- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,

- zestawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa

Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy o

Sprawozdania stanowią załącznik nr 20 do protokołu.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na sprawozdanie finansowe gminy składa się
sprawozdanie z wykonania budżetu grniny w ujęciu kasowym oraz łączne
sprawozdanie finansowe składające się z bilansu rachunku zysków i strat w
wariancie porównawczym oraz zestawienie zmian w kapitałach, jak również
informacje dodatkowe wprowadzające do tego bilansu. Dodała, że jeśli chodzi o
sprawozdanie z wykonania budżetu grniny w ujęciu kasowyrn, to po stronie aktywów
ujęte zostały środki pieniężne na rachunku bankowym, a po stronie pasywów
zobowiązania gminy, w tyrn zobowiuania finansowe oraz rozliczenia miedzyokresowe.
Sprawozdanie zostało sporządzone zgodnie z terminem określonym w ustawie o
rachunkowości i przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nadmieniła, źe jeśli
chodzi o sprawozdanie łączne, jak sama nazwa wskazuje, na to sprawozdanie sldada
się sprawozdanie wszystkich jednostek organizacyjnych gminy, zarówno w zakresie
bila?nsu, rachunku wyników, jak i zmian w kapita?łach. Po dokonaniu odpowiednich
wyłączeń, sprawozdanie zostało wysłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w
terminie określonyrn w ustawie o rachunkowości. Sprawozdanie to również zostało
przedstawione na wspólnyrn posiedzeniu ze wszystkimi stałyrni komisjarni Rady
Miejskiej i zaopiniowane pozytywnie.
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Przewodniczący RM podzi(:kowal za przedstawione sprawozdanie, po czyrn zarnknJ
ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8.3. Dyskusja nad sprawozdaniami.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt i zaprosił do dyskusji nad przedstawionymi
wszystkimi sprawozdaniami.

Nikt nie zabrał głosu, w związku z tym Przewodniczący RM zarnknął punkt dyslmsja
i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania flnansowego za
2023 rok.

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, źe projekt uchwały radni otrzyrnali
i dotyczy on zatwierdzenia sprawozdania finansowego łącznie ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu gminy za 2023 rok. Zgodnie z uzasadnieniem jest to
zadośćuczynienie zapisom wynikającyrn z ustawy o finansach publicznych, jak
również zapisom wynikającym z ustawy o rachunkowości. Uchwała dotyczy
zatwierdzenia zarówno sprawozdania z wykonania budźetu, informacji o stanie
mienia jednostki jak i sprawozdania finansowego, które zostało. Wszystkie
sprawozdania zostały przedstawione na wspólnych posiedzeniach komisji stałych
Rady Miejskiej i zaopiniowane pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytal czy są pytania do projektu uchwaly?

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamkna3 dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok została
przyjęta następującyrni głosarni:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Uchwała Nr II/ 12/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29 maja
2024 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2023 rok stanowi
załącznik nr 22 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zamkna'Ł ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu
porządku obrad.

Ad. 10. Podjęcie uchwaly w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania bndżehi za 2023 rok.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt i przestawił projekt uchwały w sprawie
udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania
budźetu za 2023 rok.
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Projekt uchwały został przedstawiony na wszystkich komisjach Rai
Sępólnie Krajeńskim i uzyskał pozytywną opinię.

dy Miejskiej

Przewodniczący RM przypomniał, że uchwalę w sprawie udzielenia absolutorium
Rada Miejska podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady
Miej skiej.

Przewodniczący RM otworzył dyskusję nad projektem uchwały?

Nikt nie zabrał

głosowanie nad
protokole sesji.

głosu, więc Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję i zarządził
projektem uchwa?ły. Poprosił wyniki głosowania odnotować w

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z
tytułu wykona?nia budżetu za 2023 rok zostala przyjęta następującymi głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

za -

Uchwała Nr II/ 13/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraieńskim z dnia 29 maja
2024 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium
z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Przewodniczący RM z okazji uzyskania absolutorium za rok 2023 w imieniu Rady
Miejskiej zło$ł gratulacje Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego. Stwierdził, iż wierzy,
że zaangażowanie Burmistrza w prowadzenie gospodarki finansowej nie osłabnie, a
włożony wysiłek zostanie doceniony przez mieszkańców. Wierzy, że realizowane
aktualnie inwestycje słu;zyć będą kolejnyrn pokoleniom mieszkańców naszej gminy
przyczyniając się do jej rozwo3u i promocji. Dodał, że $czy wytrwałości i spełnienia
zobowiązań i oczekiwa?ń mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie, a kolejny rok
kadencji będzie źródłem satysfakcji i motywacji do dalszej pracy. Następnie
Przewodniczący RM osobne gratulacje zło$ł Pani Skarbnik Gminy, pracownikom i
współpracownikom, ponieważ dobre wykonanie budżetu to sukces nie tylko
Burmistrza, ale również zaangażowa?nyrn w jego realizację osób.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego oraz Skarbnik Gminy otrzyrnali od radnych wiązanki
kwiatów.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski, który
podziękował, za tak jednoznaczne skwitowanie dzia?łalności pod względem wykonania
budżetu za ubiegły rok i udzielenia wotum zaufania z tytułu przedstawionego raportu
o stanie grniny. Następnie podziękowal wszystkim radnym za głosowania w imieniu
własnym, ale też wszystkich, którzy brali udział w realizacji zarówno budżetu, jak i w
przygotowa?niu raportu. Podziękowania skierował szczególnie do tych, którzy brali
udział w uchwaleniu budżetu, a nie mieli okazji kwitować jego wykonania tj. tym
radnym, którzy już nie pełnią swoich funkcji, na czele z Przewodniczącym Rady
ubiegłej kadencji. Podkreślił, że współpraca z byłym Przewodniczącyrn RM była
bardzo dobra. Ponadto szczególne podziękowania zło0ł 9 radnyrn, którzy objęli
mandaty, a którzy nie mieli okazji podejmować decyzji w zakresie budżetu i też nie
mieli okazji uczestniczyć w tych wszystkich wydarzeniach, niemniej zapoznali się z
przekazanyrni materia?łami i udzielili wotum zaufania z tytułu prawidłowo
wykonanego budżetu. Nadmienil że bardzo serdecznie za to dziękuje, ponieważ to
dobrze wró0 na przyszłość i tak powinno się w samorządzie działać, bo jeżeli razem
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%dzie się stanowić jedno ciało i realizować politykę dla naszych mieszkańców, to
wszyscy będą mogli z satysfakcją podsumować kiedyś swoje dokonania.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego również zło$ł podziękowania swoi?rn
współpracownikom, którzy uczestniczyli w realizacji budźetu i przygotowali ten raport
m.in. Zastępcy Burmistrza, Skarbnikowi Gminy, Sekretarzowi Gminy, kierownikom
referatów i dyrektorom gminnyrn placówek i instytucji.

Przewodniczący RM zamkncd ten punkt i ogłosił przerwę w obradach sesji RM do
godziny 12:10.

Po zakończeniu przerwvy Przewodniczący RM wznowił obrady II sesji RM i przeszedł
do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno
Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami

prowadzącymi działalnoś5 pożytku piiblicznego w roku 2023.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Ponadto wskazal, że od tego momentu Rada Miejska będzie
obradowała w 14 osobowym składzie. Obrady sesji opuścił radny RM Janusz Tomas,
który usprawiedliwił swoją dalszą nieobecność.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich poinformowała, źe
zgodnie z przepisarni prawa organ wykonawczy nie później niź do dnia 31 maja
każdego roku jest zobowiązany przedło0ć organowi stanowiącemu sprawozdanie z
realizacji Progarnu za rok poprzedni. Następnie omówiła sprawozdanie za pomocą
prezentacji multimedialnej.

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjarni pozarządowymi i innyrni podmiotarni prowadzącymi działalność
po$tku publicznego w roku 2023 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zarnkna;1 ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiana Wieloletniej
Prognozy Finansowej związana jest ze zwiększeniem wartości zadania związanego z
rozbudową Żłobka w Centrum Małego Dziecka i Rodziny oraz przedłużeniem okresu
realizacji tego zada?nia do 2025 roku. Pozostałe zmiany są związane z zalącznikiem nr
1 polegają na dostosowaniu wysokości dochodów i wydatków do wysokości okres;lonej
w uchwale budźetowej.
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Projekt uchwały zostal przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Uchwała Nr II/ 14/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29 maja
2024r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

b) szczególnych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora w Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwaly został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej oraz Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zosta?ł
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwała w sprawie szczególnych warunków przyznawa?nia i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniarni psychicznyrni, oraz szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich
pobierania zosta?ła przyjęta następującyrni głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego sta?nowi załącznik nr 29 do protokołu.

TTcbwała Nr II/ 15/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29 maja
2024 r. w sprawie szczególnych warunków przyznawania i odpłatności za uslugi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem
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specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi,
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat,
jak również trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

c) nadania imienia Gminnemu Przedszkolu nr 1 w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Sarnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury,
Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnkna3 dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwała w sprawie nadania imienia Gminnemu Przedszkolu nr 1 w Sępólnie
Krajeńskim została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Uchwała Nr II/ 16/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29 maja
2024r. w sprawie nadania imienia Gminnemn Przedszkolu nr 1 w Sępólnie
Krajeńskim stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

d) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim do dokonywania czynności w zakresie podróży służbowych

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwały uzyskal pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dysla?isji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Poprosił wyniki głosowania odnotować
w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim do dokonywania czynności w zakresie podró$ służbowych
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim zostala przyjęta
następującyrni głosarni:
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14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

za -

Uchwała Nr II/ 17/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 29 maja
2024r. w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim do dokonywania czynności w zakresie podróży słuzbowych
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr
34 do p'rotokołu.

x?

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że nie otrzyrnał odpowiedzi na interpelacje lub
zapytanie, ponieważ nie zostały one jeszcze złożone.

Nikt nie zabrał głosu, w związku z tym za?rnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego
punktu.

Ad. 14. Odpowiedz{ na wolne wnioski.

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pa?na
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że w sprawie wniosku zgłoszonego przez
Przewodniczącego RM o zwrócenie się do za?rządcy drogi ze względu na zapadniętą
studzienkę przy ulicy Hallera, Gmina zwróci się z takim wnioskiem do Generalnej
Dyrekcji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi na wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego RM w sprawie koszenia
traw wzdłuż ulicy ks. J.Popiełuszki. Poinformował, że dostal właśnie informację, iż
na ulicy ks. J. Popiełuszki trawa zosta?ła wykoszona i trwa uprzątnięcie terenu.

Następnie Pan Jarosław Dera odniósł się do wniosku zgłoszonego przez radnego RM
Jacka Kapsa w sprawie zieleni na ulicy Szkolnej. Wyjaśnil że przycinanie ?opłotów
i koszenie trawników odbywa się zgodnie z harmonograrnem. Zgodnie z tym
harmonogramem będą przycinane ?opłoty i koszone trawniki oraz będą podcinane
drzewa, a przycinanie ?opłotów jest zaplanowane na koniec czerwca.

Przewodniczący RM zapytał czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?

Głos zabrał radny RM Dariusz Pieczywek, który wskazał, że w takich przypadkach
jak w tym roku, że jest dość wczesna wiosna i jest wysoka temperatura oraz
intensywnie rosną trawy, drzewa, ?opłoty warto w harmonogramie uwzględnić
przyrodę i to jak ona funkcjonuje. Doda?ł, że może warto odstąpić od harmonograrnu
i wprowadzić modyfikację i jeżeli jest taka możliwość to powinno to być zrealizowane,
ponieważ Sępólno jest naszą wizytówką i nie tylko miastem gminnym, ale ta?kże
miastem powiatowyrn, więc tu powinno wszystko błyszczeć.
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Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, więc Przewodniczący RM zarrskna'k ten
punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 15. Zakończenie sesji

O godz. 12,50 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowal wszystkim za udział w sesji. Zamknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykam II sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 14 czerwca 2024 roku.

Ob.adom przewodniczył:

Przewoaniczą§y Rady Miejskiej
Artur Juhnke

Protokołowala:

t
mgr

k:
/

a Frosina

Kierownik Referatu Orgmiizacyjnego
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